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QUALIFICATIONS SUMMARY 

Language specialist with successful teaching, interpreting/translating Promoted to progressively 

responsible positions in short period of time. Excellent English and Arabic skills, both speaking 

and writing.  

 

 

          EDUCATION 

             

 

            PHD in Linguistics                                               The University of Manchester /2017 

            M.A. in Applied Linguistics                                Al-Mustansiriyah University /2007 

            B.A. in English Teaching                      College of  Basic Education / 2003 

                                                                                                        Maysan University  

Training workshops 

NewCastle Postgraduate Conference                          UK                   Newcastle University 

in Linguistics 

Linguistics Conference                                                UK            Manchester Metropolitan                               

 University 

 

Research interests 
 

My main research interests are in the fields of pragmatics in social interaction and discourse 

analysis (and the confluence of the two).  I am particularly interested in the manifestation of 

politeness and impoliteness, both in everyday talk -- this can be seen in my work on 

(im)politeness strategies at my MA thesis on politeness strategies in English and Arabic, my 

doctoral research on refusals of requests/offers in public discourse and recently published paper 

on how people interpret utterances of the type I'm sorry but....  Aside from politeness, I also 

explore how constraints placed on interactants in Parliament affect their language choices, and 

how their utterances are interpreted by the public at large.  

 

 

Publications 

 

No. Paper title year Publisher 

1 Gender Factor in composition writing with the 

use of individualized and cooperative approach at 

college level. 

2010-2011 College of Basic Education, 

Misan University,Iraq. 

2 Identifying the factors impeding learning of 

English at primary school. 

2010-2011 College of Education(Ibin 

Rushud), Baghdad University, 



 Iraq. 

3 Poor writing in English: A case of Iraqi EFL 

learners at Misan Province. 

 

2011-2012 College of Arts, Kufa 

University, Iraq. 

4 Incorporating Pragmatics in English Language 

Teaching. 

 

March 

2020 

IUP Journal of English Studies 

5 The pragmatics of diminutives in Iraqi Arabic. 

 

2021 Kemanusiaan: The Asian 

Journal of Humanities 

 

 

WORK EXPERIENCE 

 

 

Ministry of Higher Education 

University Lecturer                                              Amarah                               Feb 2007 – present 

 

Has worked as a university teacher in both Imam Sadiq University and Maysan University. Has 

taught linguistics, sociolinguistics, ELT methods , phonetics and phonology, pragmatics, and 

reading comprehension and composition.   

 

 

 

The University of Manchester 

Lecturer                                                          Manchester/UK                   March 2014- 2017 

 

volunteering to help local residents to improve their English through leading weekly English 

conversation sessions at The Chrysalis Family Centre in Moss Side/Manchester-UK. As well as 

giving the participants – many of whom are asylum seekers and refugees – the chance to practice 

their English in an informal environment. The conversation sessions are also a valuable 

opportunity for student volunteers to learn more about the experiences of newly arrived 

communities in Manchester. 

 

    

Technical Skills 

Computer Skills: Microsoft Word, Microsoft Excel and Internet. 

Language Skills: Speaking, reading and writing Arabic and English. 

 

Volunteer Work 

 Board member and volunteer, Iraqi Society for the Protection of Children (NGO) 

 Board member and volunteer, Towards Democracy Iraqi Association (NGO)  

 Tutoring students 

 

HOBBIES 

 

  Football, basketball  

 Walking     

 Translation 



 محمد طاهر جاسم             

 جامعة ميسان-كلية التربيه الاساسيه-قسم اللغه الانكليزيه

 dr.mohammed.taher@uomisan.edu.iqالبريد الالكتروني 

70077700770 

 

 يهخض انًؤْلاد

إنٗ  ٙرًذ ررلٛزأخظبئٙ ػهى انهغّ يغ يٓبراد رذرٚص  ٔ ررجًّ يٍ ٔانٗ انهغّ الاَكهٛسّٚ ٔانؼرثّٛ.  

 .يٓبراد يًزبزح فٙ انهغخ الإَجهٛسٚخ ٔانؼرثٛخ ، رحذصبً ٔكزبثخ. رٚجٛبً فٙ فزرح زيُٛخ لظٛرحيُبطت يطؤٔنخ رذ

 

 انزؼهٛى

 2012ثرٚطبَٛب/  -دكزٕراِ فٙ انهغٕٚبد جبيؼخ يبَشطزر 

  2002يبجطزٛر فٙ انهغٕٚبد انزطجٛمٛخ انجبيؼخ انًطزُظرٚخ /  

  2003انزرثٛخ الأضبضٛخ جبيؼخ يٛطبٌ /  ثكبنٕرٕٚش فٙ رذرٚص انهغخ الإَجهٛسٚخ كهٛخ ثكبنٕرٕٚش

 

 ٔرظ ػًم رذرٚجٛخ 

 يؤرًر َٕٛكبضم نهذراضبد انؼهٛب ثبنًًهكخ انًزحذح /جبيؼخ َٕٛكبضم فٙ انهغٕٚبد

 يؤرًر انهغٕٚبد/انًًهكخ انًزحذح يبَشطزر جبيؼخ يزرٔثٕنٛزبٌ  

 

 ْزًبيبد انجحضٛخ:لاا

.( رٛخ فٙ انزفبػم الاجزًبػٙ ٔرحهٛم انخطبة )ٔانزمبء الاصٍُٛاْزًبيبرٙ انجحضٛخ انرئٛطٛخ ْٙ يجبلاد انجراغًب 

ًٔٚكٍ  -أَب يٓزى ثشكم خبص ثئظٓبر اانكلاو انًؤدة ٔالافزمبر إنٗ انزأدة ، ضٕاء فٙ انحذٚش انٕٛيٙ 

يلاحظخ رنك فٙ ػًهٙ ػهٗ اضزرارٛجٛبد انكلاو انًؤدة فٙ أؽرٔحخ انًبجطزٛر انخبطخ ثٙ حٕل 

 ؤدة ثبنهغزٍٛ الإَجهٛسٚخ ٔانؼرثٛخ ، ٔأثحبس انذكزٕراِ انخبطخ ثٙ حٕل رفغ انطهجبداضزرارٛجٛبد انكلاو انً

ػرٔع فٙ انخطبة انؼبو ٔٔرلخ يُشٕرح يؤخرًا حٕل كٛفٛخ رفطٛر انُبش لأنفبظ يٍ انُٕع أَب آضف ٔنكٍ  /

نجرنًبٌ ػهٗ .... ثظرف انُظر ػٍ الأدة ، أضزكشف أٚؼًب كٛف رؤصر انمٕٛد انًفرٔػخ ػهٗ انًزفبػهٍٛ فٙ ا

 .اخزٛبرارٓى انهغٕٚخ ، ٔكٛف ٚفطر الٕانٓى ػبيخ انُبش

 

 انًُشٕراد

كهٛخ . 2010- 2011ػبيم انجُص فٙ كزبثخ انزكٍٕٚ ثبضزخذاو انُٓج انفرد٘ ٔانزؼبَٔٙ ػهٗ يطزٕٖ انكهٛخ 1

 انزرثٛخ الأضبضٛخ ، جبيؼخ يٛطبٌ ، انؼراق

كهٛخ انزرثٛخ )اثٍ 2010 .- 2011رحذٚذ انؼٕايم انزٙ رؼٛك رؼهى انهغخ الإَجهٛسٚخ فٙ انًذرضخ الاثزذائٛخ 2 .

 رشذ( ، جبيؼخ ثغذاد ، انؼراق

2011 .-ػؼف انكزبثخ ثبنهغخ الإَجهٛسٚخ: حبنخ يزؼهًٙ انهغخ الإَجهٛسٚخ كهغخ أجُجٛخ فٙ يحبفظخ يٛطبٌ 3 .

 ؼراقكهٛخ اٜداة جبيؼخ انكٕفخ ان  2012

 نذراضبد انهغخ الإَجهٛسٚخ  IUPيجهخ 2020يبرش  .ديج انزذأنّٛ فٙ رذرٚص انهغخ الإَجهٛسٚخ 4 .

 انًجهخ اٜضٕٛٚخ نهؼهٕو الإَطبَٛخ :Kemanusiaan 2021 .. ثراغًبرٛخ انًظغراد فٙ انؼرثٛخ انؼرالٛخ 5 

 

 

 ٔزارح انزؼهٛى انؼبنٙ

 

 ٌ حزٗ اٜ - 2002فجراٚر  يٛطبٌ خجبيؼفٙ يحبػر  

 



ثزذرٚص انهغٕٚبد ٔػهى انهغخ  ًذػًهذ يذرضًب جبيؼٛبً فٙ كم يٍ جبيؼخ الإيبو انظبدق ٔجبيؼخ يٛطبٌ. ل

 مٕاػذالاجزًبػٙ ٔؽرق رذرٚص انهغخ الإَجهٛسٚخ ٔانظٕرٛبد ٔػهى الأطٕاد ٔانجراغًبرٛخ ٔفٓى انمراءح ٔان

 

 2120-2014جبيؼخ يبَشطزر يحبػر يبَشطزر / انًًهكخ انًزحذح يبرش  .

 

انزطٕع نًطبػذح انطكبٌ انًحهٍٛٛ ػهٗ رحطٍٛ نغزٓى الإَجهٛسٚخ يٍ خلال لٛبدح جهطبد انًحبدصخ ثبنهغخ  

انًًهكخ انًزحذح. -فٙ يٕش ضبٚذ / يبَشطزر  The Chrysalis Family Centerالإَجهٛسٚخ الأضجٕػٛخ فٙ

انفرطخ نًًبرضخ نغزٓى الإَجهٛسٚخ  -ٔكضٛر يُٓى يٍ ؽبنجٙ انهجٕء ٔانلاجئٍٛ  -ثبلإػبفخ إنٗ يُح انًشبركٍٛ 

فٙ ثٛئخ غٛر رضًٛخ. رؼذ جهطبد انًحبدصخ أٚؼًب فرطخ صًُٛخ نهطلاة انًزطٕػٍٛ نًؼرفخ انًسٚذ ػٍ رجبرة 

 .انًجزًؼبد انزٙ ٔطهذ حذٚضبً إنٗ يبَشطزر

 

 
 

 


